
Protokół Nr XLV/10

z sesji Rady Miejskiej w Karlinie 

odbytej w dniu 29 stycznia 2010 roku

XLV sesja Rady Miejskiej w Karlinie rozpoczęła się o godzinie 1200                      w 

Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych przy ulicy Parkowej 1 w Karlinie fanfarami 

zagranymi  przez  trębacza  oraz  wejściem  do  auli  w  strojach  historycznych 

Radnych Rady Miejskiej w Karlinie, Burmistrza Karlina Pana Waldemara Miśko 

oraz Sekretarza Urzędu Miejskiego w Karlinie Pani Danuty Piwowarczyk.  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Tomasz  Rusiecki powitał 

zebranych  radnych  oraz  zaproszonych  gości  (listy  obecności  załączono  do 

protokołu)  i  stwierdził,  że  w obradach  bierze  udział  15  radnych,  co  stanowi 

100%  ustawowego  składu  Rady  i  umożliwia  podejmowanie  prawomocnych 

uchwał. 

Ad. 1b 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rusiecki stwierdził, że radni otrzymali 

porządek  obrad  dzisiejszej  sesji  i  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  są  do  niego 

propozycje zmian? 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz  Karlina zgłosił  wniosek  o  wprowadzenie  do 

porządku obrad trzech projektów uchwał w sprawie: przystąpienia do realizacji 

projektu  ,,W  drodze  do  społeczeństwa  informacyjnego”,  przystąpienia  do 

realizacji  projektu  ,,Idę  do  przedszkola”  oraz  zmian  Gminnego  Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 

Radni jednomyślnie podjęli  decyzję o wprowadzeniu zmian do porządku 

obrad
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.

Pan Tomasz Rusiecki przedstawił porządek obrad wraz z przyjętymi zmianami. 

Porządek został przyjęty w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

stwierdzenie prawomocności obrad,

przyjęcie porządku obrad, 

przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej.

2. Inauguracja roku jubileuszowego.

3. Sprawozdanie Burmistrza Karlina o pracy w okresie międzysesyjnym.
4. Bezpieczeństwo  i  porządek  publiczny  w  2009  roku  na  terenie  Miasta 

i Gminy Karlino.
5. Informacja na temat działalności Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie 

Gminy Karlino.
6. Informacje na temat przygotowania do ferii zimowych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) uchwalenia Lokalnego Programu Edukacji Dzieci i Młodzieży,

b) zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2010 rok,

c) zmiany  uchwały  w  sprawie  zarządzania  poboru  w  drodze  inkasa 
podatku  rolnego,  podatku  leśnego  i  podatku  od  nieruchomości  oraz 
wyznaczenia  inkasentów  i  określenia  wysokości  wynagrodzenia  za 
inkaso,

d) zmiany uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów,

e) w sprawie ustanowienia zasad i trybu nadawania tytułu „Zasłużony dla 
Gminy Karlino”,

f) przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Karlino,

g) miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  pod 
przebieg  gazociągu  wysokiego  ciśnienia  relacji  Płoty  –  Koszalin  na 
terenie gminy Karlino,

h) przystąpienia  do  realizacji  projektu  ,,W  drodze  do  społeczeństwa 
informacyjnego”,
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i) przystąpienia do realizacji projektu ,,Idę do przedszkola”,

j) zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
na rok 2009.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Wolne wnioski i informacje.

10. Odpowiedzi Burmistrza na zapytania i wnioski.

11.Zakończenie XLV sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 

Ad. 1c 

Pan Tomasz  Rusiecki  Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  protokół 

z XLIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i 

zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi do wniesienia lub 

potrzebne wyjaśnienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone zaproponował przyjęcie 

go w wyniku jawnego głosowania.

Protokół  Nr  XLIV/09  z  XLIV  sesji  Rady  Miejskiej  odbytej  w  dniu 

30 grudnia 2009 roku został przyjęty w wyniku jawnego                                 i 

jednomyślnego głosowania.

Ad. 2 

Drugi  punkt  porządku  obrad  rozpoczął  ponownie  trębacz.  Wówczas  do  auli 

weszła  uczennica  Gimnazjum przebrana  w strój  pazia  –  wysłannika  biskupa 

i  powiedziała:   

 „Szanowni Panowie i  Wy szanowne Panie,  Z polecenia Ekscelencji  Księdza 

Biskupa Filipa Von Rehberga pragnę przekazać ów dar niezwykły na ręce co 

osadą w imieniu Biskupa mego rządzą, byście czym prędzej wiadomość ową 
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wszystkim przekazali i rychło w najbliższym czasie wykonywać zechcieli. Pan 

Mój  nakazuje  by  tenże  dokument  na  najbliższym  spotkaniu  starszy  osady 

odczytał, zaś wyznaczony mąż na godność powyższą wolą Ekscelencji ją przyjął 

i posłuszeństwem się wykazał”.

Następnie  Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Karlinie Panu Tomaszowi 

Rusieckiemu  wręczył  dokument  o  następującej  treści,  który  został 

przedstawiony obecnym:

,,Akt nadania praw miejskich dla miasta Karlina:

Filip,  z  łaski  bożej  biskup  katedry  kamieńskiej,  wszystkim  pismo  niniejsze 
czytającym  śle  pozdrowienia  w  Tym,  który  jest  prawdziwym  zbawieniem 
wszystkich.  Jako  że  czyny,  które  dokonują  się  za  sprawą  rozumu  często 
w  przyszłych  czasach  okrywają  się  mgłą  zapomnienia,  przeto  jest  rzeczą 
konieczną,  aby  takowe  pismem  i  słowami  świadków  utrwalić,  by  fakt 
z przeszłości dla późniejszych pokoleń zachować.

Niechaj zatem wszyscy obecnie i w przyszłości żyjący wiedzą, iż dostrzegając 
pożytek i korzyści wynikające zapobiegliwości osób tu nam służących, miasto 
Karlino,  w  widłach  Parsęty  i  Radwii,  o  której  w  roku  Pańskim 1308,  mój 
przesławny poprzednik na tronie biskupim pisał castrum nostrum Corlin, w celu 
urządzenia na prawie lubeckim, nadaliśmy w posiadanie burmistrzowi naszemu, 
a on wszelkiej pieczołowitości i staranności dokładając winien:

-  2/3 podatków od mieszkańców do skarbca biskupiego oddawać będzie, część 
pozostałą tak zatrzymają, aby miastu naszemu rozwój zapewnić;

-  z należytą pobożnością dbać o wynagrodzenie wiernej służby, tak aby godnym 
przypadły wyróżnienia i godziwe nagrody.

Znoszę  zarazem  i  uchylam  wszystkie  razem  i  osobno  prawa  istniejące, 
jurysdykcję nad mieszkańcami, burmistrzowi i jego następcom oddając, zaś on 
sam i następcy jego odpowiadać przed Panem swym – biskupem kamieńskim, 
będą.

Herbem Miasta  od tej  pory niechaj  będzie  infuła  biskupia  pomiędzy dwoma 
rozwidlającymi się rzekami, po bokach przez dwa pastorały wsparta.

Miastu  nadaję  też  liczne  nadania,  tak  by  dochodami  swymi majątek  miejski 
wspierały i po wsze czasy w obrębie Karlina zawsze były.
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Akt ten dan został w Karlinie, roku Pańskiego 1385.”

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina rozpoczął  obchody  roku 

jubileuszowego przedstawiając wystąpienie o następującej treści:

,,PODANIE DO WIADOMOŚCI

Działo się to roku Pańskiego 1385, w zamku i mieście naszym Karlinie (castrum 
Corlinense cum civitate),  w obecności świadków a także burmistrza i rajców 
miejskich..

Otrzymawszy z rąk Filipa von Rehberga, z łaski Bożej biskupa kamieńskiego, 
w roku pańskim 1385 potwierdzenie  prawa lokacji  miasta  naszego Karlinem 
zwanym,  Ja,  Burmistrz,  po  wsze  czasy  nad  rozwojem  miasta  i  jego 
mieszkańców czuwać będę.

Mieć  na  uwadze  tychże  bezpieczeństwo,  praw  wszelakich  przestrzeganie, 
w dostatek wzbogacanie, celem moim i następców, swoim nakazem czynię.

We  wszelkich  prawach  miejskich  będę  miał  rajców  wskazania  słuszne  na 
uwadze, by w zgodzie budować, pieniactwa zaś unikać.

Ale gdybym Ja – albo następcy moi – godności tej uwłoczylim – niech Mnie 
Pan w Niebiesiech i sługa jego Biskup Kamieński od władzy wszelkiej odsunie.

A że Pamięć wszystkich  rzeczy jest  raczej  Boskim niż  ludzkim przymiotem, 
przeto  ułomności  bytu  ludzkiego  poszukała  sobie  lekarstwa  i  aby  wraz 
z upływem czasu czyny ludzkie, które przemijają z pamięci ludzkiej nie wyszły, 
Ja  Burmistrz  miasta  Karlina,  pragnę  by  były  one  wiernie  utrwalone  i  przy 
naszym wspólnym poparciu poświadczone.

Przeto  Ja,  Waldemar  Miśko,  obecnie  wolą  mieszkańców  Urząd  Burmistrza 
sprawujący,  zawiadamiam  i  uroczyście  ogłaszam  wszystkim  i  każdemu 
z osobna, tak obecnym tu jak i tym, którzy tę wiadomość czytać lub słyszeć 
będą, iż w roku Pańskim 2010  Miasteczko nasze powszechnie Karlinem zwane, 
świętuje uroczyście dostojny jubileusz 625-lecia lokacji.

Żeby zaś wszystko stałość i trwałą moc zachowało, niniejszy dokument na tę 
okoliczność sporządzony ochroną pieczęci naszej nakazaliśmy umocować.”

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Urzędu  Miejskiego  w  Karlinie 

odcisnęła okolicznościową pieczęć z okazji roku jubileuszowego.
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Wówczas bracia Marcel i Nikodem Legun przy akompaniamencie Pani Dorota 

Kuryło  wykonali  arię  operową z  opery  Poppea  –  C.  Monteverdiego  „Pur  Ti 

Miro” ,  arię z opery Rinaldo – G.F. Haendla „Laschia chiopianga” oraz arię 

z opery „La fida ninfa” – A.Vivaldi,  Na zakończenie Nikodem Legun zagrał 

etiudę rewolucyjną – F.Chopina,  c-mol,  wprowadzając  tym samym obecnych 

w Rok Chopinowski.

Ad. 3

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  przedstawił sprawozdanie o pracy 

Urzędu w okresie międzysesyjnym tj.  od dnia 30 grudnia 2009 roku do dnia 

28 stycznia 2010 roku (informacja załączona do protokołu). Dodał, że nie ma 

jeszcze decyzji oficjalnej, ale jest informacja, że wniosek Gminy Karlino który 

zostały  zgłoszony  do  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  pod  tytułem 

,,Termomodernizacja  obiektów  użyteczności  publicznej”,  czyli  świetlic 

wiejskich  jest poprawny pod względem formalnym. Jeżeli wniosek wszystkie 

oceny  przejdzie  pozytywnie,  to  byłby  realizowany  w  trzech  świetlicach 

wiejskich w miejscowościach Lubiechowo. Krukowo i Zwartowo. Ponieważ nie 

widać  dużego  zainteresowania  gmin  tym  programem  i  pozostały  środki 

ogłoszony  zostanie  kolejny  konkurs,  w związku z  czym przygotowywane  są 

kolejne wnioski do PROW-u, do którego zostaną zgłoszone następne świetlice. 

Planowane  jest,  aby  w  ciągu  najbliższych  dwóch  lat  wszystkie  świetlice 

zarówno stare,  jak  i  nowe zostały  objęte  termomodernizacją.  Ponadto  został 

ogłoszony ,,Konkurs na Odnowę Wsi” i tam również zostanie złożony jeden lub 

dwa wnioski na dofinansowanie remontów w środku budynków świetlic. Poza 

budową świetlicy w Koziej Górze do PROW-u zostaną zgłoszone także wnioski, 

na budowę nowych świetlic, w Syrkowicach, Ubysławicach i Karlinku, jednak 

jeden  wnioskodawca  może  złożyć  tylko  jeden  wniosek  i  dlatego  wnioski 
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złożone zostaną na pewno przez Urząd, Karliński Ośrodek Kultury oraz jeszcze 

jeden  podmiot,  klub  sportowy  lub  parafię.  W  roku  bieżącym  miało  być 

termomodernizowane Przedszkole Miejskie w Karlinie, ale zadanie to zostało 

przełożone na rok następny, ale podkreślił, że stan tego obiektu jest bardzo zły. 

Obecnie przygotowywany jest projekt techniczny, aby w przyszłym roku zrobić 

remont kapitalny całego przedszkola,  w środku i  na zewnątrz.  Poinformował 

obecnych, że w Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty miała miejsce kontrola 

z  biura  Mechanizmów  Szwajcarskich,  Gmina  Karlino  występuje  w  ramach 

projektu  z  budową  wiatraka.  Wniosek  przeszedł  całą  procedurę 

w ministerstwach, został pozytywnie zaakceptowany, biuro ustanowione przez 

Szwajcarów przyjechało sprawdzić i wniosek został przekazany z rekomendacją 

pozytywną  do  Szwajcarii,  gdzie  zapadnie  ostateczna  decyzja  dotycząca 

dofinansowania. Były wątpliwości związane z budową wiatraka, zastanawiano 

się po co jest on potrzebny, skoro nie będzie zasilał jakiś obiektów, tylko będzie 

oddawał prąd do sieci, ale będzie on generował przychody dla zarządzającego 

nim, a zarządzać będzie Spółka Energetyka Cieplna. Dzięki temu nie będzie być 

może konieczności podwyższania cen za ciepło odbiorcom, a z drugiej strony 

spółka będzie mogła inwestować chociażby w uzbrojenie terenu przy sklepie 

,,Biedronka”,  gdzie  planowana  jest  budowa  kolejnych  mieszkań  TBS. 

Ostateczna  decyzja  ma  zapaść  do  końca  lutego.  Następnie  poinformował 

obecnych,  że  rozmawiał  z  Komendantem  Wojewódzkim,  Komendantem 

Powiatowym i Komisariatu Policji w Karlinie, zaplanowane jest jeszcze jedno 

spotkanie z Komendantem Wojewódzkim, ale już  w Karlinie w miesiącu lutym 

dotyczące remontu pomieszczeń na ulicy Szymanowskiego 17, które miały być 

przeznaczone  na  potrzeby  Komisariatu  w Karlinie.  Podkreślił,  że  nie  będzie 

więcej zabiegów o to, aby te pomieszczenia zostały przejęte przez Policję. Jeśli 

Komenda  Wojewódzka  Policji  w  Szczecinie  nie  zdecyduje  się  na  remont 

w roku bieżącym, to zostaną one przeznaczone na inny cel. Zostały przyznane 

środki na dofinansowanie strychu w budynku przy ulicy Szymanowskiego 17 
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przeznaczonego  na  muzeum,  jest  decyzja  o  przyznaniu  75%  środków,  więc 

w niedługim czasie rozpoczną się prace remontowe, aby oddać pomieszczenia 

najpóźniej  we wrześniu, podczas konferencji  naukowej dotyczącej  jubileuszu. 

Przedstawił również najważniejsze zaplanowane imprezy z okazji  625 - lecia 

Miasta  Karlina.  Największe  to  w  czerwcu  kolejny  Bieg  Papieski,  Noc 

Świętojańska,  w lipcu trzydniowa impreza o dużym budżecie  podczas której 

zostaną  przedstawione  historyczne  widowiska,  będą  grupy  rekonstrukcyjne 

liczące  kilkadziesiąt  osób,  obozowisko  średniowieczne  zlokalizowane  nad 

Parsętą,  warsztaty  rzemieślnicze,  będzie  inscenizacja  bitwy,  próby  zdobycia 

i obrony Karlina i wiele innych atrakcji, ale również widowisko pokazujące sam 

akt nadania. Nie ma zapisów historycznych jak to wyglądało, więc będzie trochę 

improwizacji.  Podkreślił,  że  począwszy  od dziś  przez  cały  rok  jubileuszowy 

będzie  pomagało  Państwowe  Archiwum  z  Koszalina  i  dodał,  że  ma  już 

deklarację Wicemarszałka Województwa Pana Jabłońskiego, który zgodził się 

zagrać  rolę  Biskupa.  Ponadto  z  większych  imprez  w  sierpniu  odbędzie  się 

Festiwal  Twórczości  Młodych,  we  wrześniu  Dożynki  Powiatowe,  a  także 

w  ramach  tych  obchodów  zaplanowany  został  cykl  koncertów  ,,Siedem 

koncertów  na  siedem  wieków”.  Zaapelował  do  mieszkańców  z  prośbą 

o przekazanie starych zdjęć lub opowieści z lat czterdziestych i pięćdziesiątych, 

nie znaczy to, że zdjęcia będą musiały zostać przekazane na własność, zostaną 

one tylko zeskanowane i  zwrócone dla właścicieli.  Rok jubileuszowy będzie 

doskonała okazją, aby wyróżnić część mieszkańców. Jest już Tytuł Honorowego 

Obywatela,  w  dniu  dzisiejszym  na  sesji  podejmowana  będzie  uchwała 

Zasłużony dla Gminy Karlino, są Gryfy Zachodniopomorskie, są odznaczenia 

państwowe i tu również składane będą wnioski o wyróżnienia, dla tych którzy 

się  angażowali  w  życie  społeczne.  Wartość  wszystkich  przedsięwzięć 

związanych  z  jubileuszem  lokacji  oraz  500-leciem  kościoła  to  około 

1.400.000zł,  planowane jest  uzyskanie  z  Interregu około 600.000zł,  środków 

własnych  które  już  są  zabezpieczone  w  budżecie  jest  niecałe  200.000zł, 
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planowane środki od sponsorów bliższych około 130.000zł i będzie brakować 

około 450.00zł, na dzień dzisiejszy są już deklaracje na 150.000zł, czyli brakuje 

do  zebrania  całej  kwoty  około  300.000zł.  Dodał,  że  kalendarz  imprez  jest 

ustalony, ale podkreślił, że może on jeszcze ulec zmianom.   

Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  powiedział,  że 

przed chwilą Burmistrz mówił o świetlicy wiejskiej w Koziej górze, czy firmy, 

które odpadły z przetargu z przyczyn formalnych złożyły mniejszą ofertę, niż 

firma która wygrała?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że odrzucone zostały 

firmy które złożyły niższą, ale również wyższą ofertę. Następnie zaprezentował 

obecnym wyroby wykonane przez uczestników Warsztatów Terapii Zajęciowej 

,,Iskierka”  w  Karlinie  z  okazji  roku  jubileuszowego.  Poinformował  też,  że 

w  lutym  odbędzie  się  spotkanie  noworoczne  na  które  zaproszone  zostaną 

wszystkie środowiska z Gminy Karlino, przedsiębiorcy, stowarzyszenia, kluby 

sportowe, sołtysi,  radni, rolnicy, itd. Obecnie zaproszenia zostaną wysłane do 

250 – 300 osób, a zorganizowane zostanie najprawdopodobniej w auli Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych.  

Pan  Jan  Korzeniowski  zwrócił  się  z  pytaniem,  jakie  efekty  finansowe 

przyniesie Gminie budowa wiatraka?

Burmistrz Karlina Pan Miśko  powiedział, że na pewno wpłynie podatek do 

budżetu, ponieważ zarządzała nim będzie Spółka Energetyka Cieplna, natomiast 

jeśli uda się pozyskać dofinansowanie z Mechanizmów Szwajcarskich, to będzie 

to  85%  wartości,  a  wówczas  zysku  rocznie  z  takiego  wiatraka  można 

spodziewać się kilkuset tysięcy złotych rocznie, ale dokładnie nie można dziś 

określić ile. 
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 Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  ogłosił 

wyniki IV edycji konkursu „Na najładniejszą dekorację świąteczną”. Przyznano 

sześć wyróżnień w dwóch kategoriach za dekoracje domu i okna. Za dekorację 

domu wyróżnieni zostali Państwo Julia i Ludwik Wysoccy z Karwina, Krzysztof 

Pokrywka z Ubysławic oraz Małgorzata i Tadeusz Radzimscy z Kowańcza, za 

dekorację balkonu Państwo Stefania i Jarosław Jażewicz z Syrkowic, Grażyna 

i Jan Ignacak z Karlina oraz Marta i Łukasz Makaroyj z Karlina.

Następnie  Przewodniczący  i  Wiceprzewodniczący  Rady  wręczyli  obecnym 

laureatom upominki wraz z gratulacjami. 

Ad. 4

Pan  Robert  Sabara  Komendant  Komisariatu  Policji  w  Karlinie  zapoznał 

zebranych  z  informacją  o  stanie  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego 

w  rejonie  działania  Komisariatu  Policji  w  Karlinie  w  2009  roku  (informacja 

załączona  do  protokołu)  oraz  prezentację.  Podziękował  za  współpracę  Panu 

Kazimierzowi  Wójcik   Komendantowi  Miejsko-  Gminnego  Związku  OSPRP  w 

Karlinie, Panu Jackowi Miron Komendantowi Straży Miejskiej w Karlinie, Panu 

Romanowi  Biernackiemu  Komendantowi  Placówki  Straży  Granicznej  w 

Kołobrzegu, Radzie Miejskiej w Karlinie, Burmistrzowi Karlina dyrektorom szkół 

oraz firmie LEX Crimen. 

Pan Krzysztof Wołkowski Zastępca Komendanta Powiatowego Policji               w 

Białogardzie powiedział, że pracę Komisariatu w Karlinie należy ocenić dobrze, 

nawet trochę wyżej. Jeśli chodzi o pracę wykrywczą, zwalczanie przestępczości 

kryminalnej na terenie miasta i gminy Karlino, Karlino było zawsze lokomotywą 

ciągnącą  wyniki  dla  całego   Powiatu.  Dla  mieszkańców  Gminy  Karlino 
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wskaźnikiem  istotnym  jest  ilość  notowanych  przestępstw,  jeśli  notowane  są 

spadki jest to tendencja jak najbardziej korzystna, co było widać na wykresach 

przedstawianych  przez  Komendanta  Komisariatu  Policji,  ilość  przestępstw  w 

Karlinie spada, może za wyjątkiem kradzieży z włamaniem, ale jest to tendencja 

ogólnokrajowa. Jeśli chodzi w skalnik zagrożenia przestępczością, to tak jak w 

Karlinie,  tak  w całym Powicie  Białogardzkim wskaźnik  jest  stosunkowo niski. 

Najbardziej  obiektywnym  przelicznikiem  jest  wskaźnik  zagrożenia  na  10.000 

mieszkańców,  a  ten  Powiat  Białogardzki  ma  jeden  z  najniższych  w 

Województwie, na dwadzieścia powiatów tylko trzy miały wskaźnik niższy. Ilość 

notowanych  przestępstw  z  roku  na  rok  maleje,  prowadzone  są  analizy  w 

odniesieniu  do  poprzednich  lat  i  w  odniesieniu  do  ostatnich  dziesięciu  lat 

przestępczość sukcesywnie spada. Słabszą stroną pracy Komisariatu w Karlinie 

jest w roku minionym praca zespołu prewencji. To wynik w dużej mierze zmian 

personalnych,  część  policjantów  odeszła,  cześć  została  przeniesiona  do 

Białogardu, w to miejsce przyszli młodzi policjanci,               a aby zaczęli oni 

efektywnie pracować, aby się wdrożyli, potrzeba czasu.    

Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej zwrócił się z pytaniem, czy trwają 

rozmowy między Policją,  a Gminą na temat zmiany lokalizacji  Komisariatu w 

Karlinie i przeniesienia go do budynku na ulicy Szymanowskiego 17?

Pan  Robert  Sabara  stwierdził,  że  na  to  pytanie  wcześniej  wypowiedział  się 

Burmistrz Pan Miśko, a rozmowy trwają cały czas. 

Pan Roman Biernacki Komendant Placówki Straży Granicznej                            w 

Kołobrzegu  podziękował  za  zaproszenie  na  sesję.  Podkreślił,  że  zawsze  cenił 

sobie pracę z samorządem lokalnym i z miejscową Policją. Już od jedenastu lat 

funkcjonariusze  Placówki  Straży  Granicznej  w Kołobrzegu  działają  na  terenie 

Gminy Karlino. Placówka Straży Granicznej w Kołobrzegu wykonuje zadania na 
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terenie dwóch powiatów, tj. dziecięciu gmin. Jest to rozległy teren, jak również 

zadania  do  wykonania.  Po  wejściu  Polski  do  Schengen  z  uwagi  na  otwarte 

granice  nałożono  dodatkowe  zadania  na  Straż  Graniczną.  Podziękował 

wszystkim  pracownikom  Urzędu  Miejskiego  w  Karlinie,  zwłaszcza  Paniom 

z ewidencji  ludności  i  Urzędu Stanu Cywilnego. W 2009 roku funkcjonariusze 

Straży  Granicznej  odbyli  na  terenie  Gminy  Karlino  173  patrole,  w  tym 

samodzielne  123  oraz  50  ze  współdziałaniem  z  Policją,  Strażą  Miejską  oraz 

innymi  służbami.  Wylegitymowano  łącznie  546  osób,  pouczono  300, 

skontrolowano  393  pojazdy,  wystawiono  67  mandatów  karnych  na  kwotę 

10.600zł,  ujawniono  1  nietrzeźwego  kierowcę  oraz  zatrzymano  na  terenie 

Gminy 7 osób kłusujących. Dodał, że ma informację z Placówki Straży Granicznej 

z Rewala, gdzie zatrzymano 15 mieszkańców Karlina, również za kłusownictwo. 

Podkreślił,  że  walka  z  kłusownikami  nie  należy  do  obowiązków  Straży 

Granicznej, ale monitoruje rzekę w dowód wdzięczności za udzielaną dotację na 

zakup paliwa i każdego roku wyznaczana jest do tego zadania specjalna grupa. 

Na terenie Gminy Karlino ujawnione zostały również towary akcyzowe na kwotę 

ponad 70.000zł. Funkcjonariusz biorą udział w różnych prelekcjach w szkołach i 

przedszkolach.  Podziękował  za  wsparcie  Straży  Granicznej,  za  pomoc 

Burmistrzowi  oraz  radnym  Rady  Miejskiej  oraz  złożył  deklarację  dalszej 

współpracy,  podziękował  Wicestaroście  Powiatu  Białogardzkiego  Panu 

Tomaszowi Hynda za uhonorowanie funkcjonariuszy za walkę z kłusownictwem. 

Podkreślił, że Placówka Straży Granicznej                   w Kołobrzegu została bardzo 

wysoko oceniona na rocznej odprawie                            w Komendzie Morskiego 

Oddziału w Gdański. Pracy jest bardzo wiele, przestępstwa, nielegalna migracja, 

wzrost jeśli chodzi o towary akcyzowe, funkcjonariusze wykonują czynności na 

terenie całego kraju. Następnie złożył wszystkim z okazji nowego roku życzenia 

pomyślności w życiu osobistym                   i zawodowym.    
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Pan Jacek Miron Komendant Straży Miejskiej w Karlinie przedstawił informację 

z działalności Straży Miejskiej w zakresie bezpieczeństwa                      i porządku 

publicznego w 2009 roku  (informacja załączona do protokołu).

Ad. 5

Pan Kazimierz Wójcik Komendant Miejsko- Gminnego Związku OSPRP          w 

Karlinie  zapoznał  zebranych  z  informacją  na  temat  działalności  Ochotniczej 

Straży  Pożarnej  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Karlino  w  2009  roku  (informacja 

załączona do protokołu).

Ad. 6 

Pan  Tomasz  Rusiecki  Przewodniczący  Rady  poinformował  obecnych,  że 

informacje na temat ferii  zimowych zostały  przygotowane i  złożone do Rady 

przez  Panią  Danutę  Butrym  Dyrektora  Karlińskiego  Ośrodka  Kultury,  Panią 

Iwonę Wysocką – Chudziak Kierownika Referatu Sportu, Turystyki                    i 

Rekreacji  w  Urzędzie  Miejskim  w  Karlinie  oraz  Zakład  Oświaty  w  Karlinie 

(informacje załączono do protokołu). 

Ad. 7a

Pani  Danuta Piwowarczyk  Sekretarz  Urzędu Miejskiego w Karlinie  omówiła 

projekt  uchwały  w sprawie uchwalenia  lokalnego Programu Edukacji  Dzieci  i 
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Młodzieży. Dodała, że zgodnie z sugestiami wprowadzony został zapis w § 2 pkt 

2  i  3,  że  stypendium przyznawane jest  w przypadku uzyskania  pozytywnych 

wyników w nauce. Komisja Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty zaproponowała, 

aby średnia za wybitne wyniku w nauce wynosiła 5,4. 

Pan Tomasz Rusiecki stwierdził, że rozmawiał na ten temat ze ,,środowiskiem 

oświatowym” i ta uchwała wywołuje emocje, ponieważ jest to narzędzie które 

ma  pomóc  wybitnym  uczniom,  uhonorować  ich.  Przypomniał,  że  są 

przyznawane nagrody przez Burmistrza za wyniki w nauce co rok, ta nagroda ma 

na celu dać narzędzie i możliwość uhonorowania wybitnych osiągnięć.   

Pan  Waldemar  Grażyński  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie poprosił 

o opinię na temat projektu uchwały dyrektorów szkół.   

Pan Zbigniew Pawlik Dyrektor Gimnazjum w Karlinie stwierdził, że średnia 5,4 

plus tytuł laureata za pierwsze, drugie, trzecie miejsce jest nieosiągalne. Uczeń 

dobry  osiągający  średnią  5,4  otrzymuje  nagrodę  Burmistrza,  a  zdarzają  się 

uczniowie, którzy taką średnią osiągają.  Natomiast tytuł  laureata,  to już inny 

problem,  bo  uczeń  który  w  konkursie  przedmiotowym  z  jakiegokolwiek 

przedmiotu  dojdzie  do  etapu  wojewódzkiego  może  osiągnąć  dwa  tytuły; 

finalisty, co już jest zaszczytem i tytuł laureata. Kiedyś rzeczywiście było tak, że 

laureat  to  ten,  który  osiągnął  pierwsze,  drugie  lub  trzecie  miejsce,  ale  od 

pewnego  czasu  regulaminy  poszczególnych  konkursów  przedmiotowym 

w zależności od przedmiotu mówią na przykład, że osiągasz 80% z testu który 

piszesz i możesz otrzymać tytuł laureata. Może się zdarzyć, że z biologii będzie 

laureatów dwóch, a z historii dwudziestu i oni ten otrzymują punkty. Wszyscy sa 

brani pod uwagę przy największej nagrodzie jaką można otrzymać, wszyscy są 

zwalniani z egzaminu gimnazjalnego z części humanistycznej, lub matematyczno 

przyrodniczej.  Powiedział,  że  można  byłoby  rozważyć   wprowadzenie  innych 
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zapisów,  na  przykład  zlikwidować  zapis  dotyczący  średnie,  ponieważ  i  tak 

uczniowie są za nią nagradzani,  a dobrze byłoby zostawić laureata bo jest to 

największe osiągnięcie ucznia. Można być bardzo mądrym i zdolnym z jednego 

przedmiotu, a mniej zdolnym z innych. Jeśli uczeń otrzymuje w wojewódzkim 

konkursie przedmiotowym tytuł laureata i awansuje do krajowego etapu, to nie 

może być w krajowym pierwsze, drugie, trzecie miejsce, ponieważ sam awans 

jest sukcesem.      

Pan  Daniel  Wach Dyrektor  Zespołu  Szkól  Ponadgimnazjalnych  w  Karlinie 

powiedział, że na poziomie szkół ponadgimnazjalnych jest tak jak w przypadku 

gimnazjów, laureat z jednego przedmiotu, to jest wąska specjalizacja i z innych 

przedmiotów  może  mieć  on  słabsze  oceny.  Przy  założeniu,  że  ma  być  on 

laureatem  ze  średnią  5,4  jest  to  niemożliwe.  Nagrody  Ministra  Edukacji 

Narodowej,  czy  Premiera  jakie  uzyskują  laureaci  na  poziomie  szkół 

ponadgimnazjalnych  nie  są  obwarowane  taką  średnią.  Laureatów należałoby 

nagrodzić, ale tak wysokiej średniej oni nie osiągną.  

Pani Barbara Świeczka Sołtys Sołectwa Zwartowo  powiedział,  że jest  matką 

dwóch  laureatów,  córka  ma  średnią  4,8,  syn  5,2  przyjęcie  takiej  wysokiej 

średniej  jako  jednego  z  warunków  spowoduje,  że  dzieci  będą  się  czuły 

pokrzywdzone. 

Przewodniczący  Rady  Pan  Rusiecki  poprosił  o  wypowiedź  jeszcze  jednego 

obecnego z dyrektorów szkół Pana Andrzeja Maciejewskiego. 

Pan Andrzej Maciejewski Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karścinie stwierdził, 

że  temat  ten   nie  dotyczy  szkół  podstawowych,  ale  gimnazjów  i  szkół 

ponadgimnazjalnych
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Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  rady  Miejskiej  w  Karlinie powiedział,  że  ta 

nagroda jest nietypowa, ale bardzo fajna,  ponieważ stypendium przyznawane 

jest  niezależnie  od  sytuacji  materialnej  kandydata  w  wysokości  od  200  do 

1.000zł  miesięcznie.  Następnie  zwrócił  się  do  Dyrektora  Zespołu  Szkół 

Ponadgimnazjalnych ile wynosi nagroda Burmistrza?  

Pan  Daniel  Wach  Dyrektor  Zespołu  Szkół  Ponadgimnazjalnych  w  Karlinie 

odpowiedział, że stypendium Premiera wynosi 258zł miesięcznie

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Rusiecki  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy 

uchwała  musi  zostać  podjęta  dzisiaj,  czy  można  jeszcze  projekt  uchwały 

dopracować?

Sekretarz Urzędu Miejskiego w Karlinie Pani Piwowarczyk  odpowiedziała, że 

projekt uchwały powinien zostać przegłosowany, jeśli radni nie wyrażają zgody 

na podjęcie uchwały w tej formie można glosować przeciw i ją odrzucić, a  na 

następne spotkanie można przygotować nowy projekt.    

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zgłosił  wniosek 

formalny o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad.

Pani  Danuta  Piwowarczyk wyjaśniła,  że  nie  można  wycofać  p[projektu 

z porządku obrad, ponieważ porządek został przyjęty.

Pan Jan Korzeniowski  powiedział, że zmienia się termin podjęcia uchwały, to 

należy  zmienić  zapis  dotyczący  terminu  składania  wniosków  o  stypendium, 

ponieważ zapis mówi, że należy je składać do 20 lutego i 20 września każdego 

roku, w tym przypadku uniemożliwi się złożenie wniosku w pierwszym terminie. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pani Bogumiła Hałasa  przedstawiła treść 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia lokalnego Programu Edukacji Dzieci i 

Młodzieży 

Za  podjęciem  uchwały  nie  głosował  żaden  radny,  13  było  przeciwnych, 

2 radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała nie została podjęta.

Pan Kazimierz Ryszewski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się do Radcy 

Prawnego w Urzędzie Miejskim w Karlinie twierdząc, że  w § 62 ust. 1 Statutu 

Gminy Karlino jest zapis który mówi,  że ,,Jeżeli  zostanie zgłoszony wniosek o 

odrzucenie  projektu  uchwały,  jest  on  głosowany  w  pierwszej  kolejności”, 

dlaczego skoro zgłaszał wniosek o wycofanie projekt był głosowany?

Pani  Magda  Frankowska  Radca  Prawny  w  Urzędzie  Miejskim  w  Karlinie 

odpowiedziała, że nie było wniosku formalnego o odrzucenie projektu uchwały. 

Ad. 7b

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Gminy  Karlino  omówiła  zmiany  do  budżetu 

Miasta i Gminy Karlino na 2010 rok. Po dokonanych zmianach budżet zamyka 

się  dochodami  w  wysokości  41.768.005,82zł,  wydatkami  w  wysokości 

47.679.997,82zł oraz deficytem w wysokości  5.911.922,00zł.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Dariusz Michalski  przedstawił  treść 

projektu uchwały w sprawie zmian budżetu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 

wstrzymał się od głosu. W wyniku głosowania uchwała Nr XLV/402/10 została 

podjęta.
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Ad. 7c

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki powitał nowo wybranego 

Sołtysa  –  Przewodniczącego  Rady  Sołeckiej  w  Ubysławicach  Pan  Krzysztofa 

Kłodowskiego i wyjaśnił, że w związku z tym do porządku obrad wprowadzone 

zostały dwie porządkujące uchwały, projekt uchwały zmieniającej  uchwałę w 

sprawie zarządzania poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego 

i podatku od nieruchomości oraz wyznaczenia inkasentów                   i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso i projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie opłaty od posiadania psów, która podejmowana będzie                   w 

następnym punkcie porządku obrad.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pani Bogumiła Hałasa  przedstawiła treść 

projektu  uchwały  zmieniającej   uchwałę  w  sprawie  zarządzania  poboru 

w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości 

oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XLV/403/10 

została podjęta.

Ad. 7d

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Dariusz Michalski  przedstawił  treść 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty od posiadania psów.

Uchwała  Nr  XLV/404/10  została  podjęta  przez  radnych  Rady  Miejskiej 

w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
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Ad. 7e

Pani  Danuta Piwowarczyk  Sekretarz  Urzędu Miejskiego w Karlinie  omówiła 

projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  zasad  i  trybu  nadawania  tytułu 

„Zasłużony dla Gminy Karlino”.

Pani  Bogumiła  Hałasa  Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawiła obecnym treść projektu uchwały. 

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XLV/405/10  została 

podjęta.

Ad. 7f

Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej     i 

Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w Karlinie omówiła projekt uchwały 

w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Karlino.

Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił treść projektu uchwały. 

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XLV/406/10 

została podjęta.

Ad. 7g
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Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej     i 

Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w Karlinie omówiła projekt uchwały 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod 

przebieg gazociągu wysokiego ciśnienia relacji Płoty – Koszalin na terenie gminy 

Karlino.

Uchwała  Nr  XLV/407/10  została  podjęta  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 7h

Sekretarz  Urzędu Miejskiego w Karlinie  Pani  Danuta Piwowarczyk  omówiła 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu                   ,,W 

drodze do społeczeństwa informacyjnego”.

Pani Bogumiła Hałasa przedstawiła obecnym treść projektu uchwały. 

Uchwała  Nr  XLV/408/10  została  podjęta  przez  radnych  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 7i

Sekretarz  Urzędu Miejskiego w Karlinie Pani  Piwowarczyk  omówiła również 

projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  projektu  ,,Idę  do 

przedszkola”. 

Pan Dariusz Michalski przedstawił obecnym treść projektu uchwały. 
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W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XLV/409/10 

została podjęta.  

Ad. 7j

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Gminy  Karlino  omówiła  projekt  uchwały 

w  sprawie  zmian  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 

Wodnej na rok 2009.

Pani  Bogumiła  Hałasa  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawiła treść projektu uchwały. 

Uchwała  Nr  XLV/410/10  została  podjęta  w  wyniku  jawnego 

i jednomyślnego głosowania radnych. 

Ad. 8

Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  stwierdził, że 

zgłosili  się do niego mieszkańcy z zapytaniem, co w sytuacji,  kiedy właściciel, 

który  chce  uprzątnąć  śnieg  nie  może  dojechać  do  swojej  posesji,  ponieważ 

dojazd uniemożliwia mu śnieg, kto wówczas zostanie ukarany mandatem?

Pan  Jacek  Miron  Komendant  Straży  Miejskiej  w  Karlinie  odpowiedział,  że 

rozpoczęła  się  akcja,  wywożony jest  nadmiar  śniegu  z  ulic  gminnych,  a  jeśli 

chodzi o drogi powiatowe należy zwrócić się z pytaniem do Pana Starosty kiedy 

nadmiar  śniegu będzie  wywożony.  Obowiązkiem właściciela  jest  uprzątnięcie 

śniegu z chodnika przylegającego do posesji, jeśli jest jakiś pas zieleni, wówczas 
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zobowiązane jest do usunięcia śniegu miasto lub jeśli pas jest wzdłuż drogi, to 

właściciel drogi. Nadmiar śniegu będzie usuwany.

Pani Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że sołtysi 

wiedzą  do  kogo  dzwonić  jeśli  są  nieprzejezdne  drogi,  ale  pracownicy  Pana 

Kruszewskiego  zostawiają  drogi  gminne  nieodśnieżone,  a  nie  radzi  sobie 

z  odśnieżeniem  dróg  powiatowych.  Wynika  to  z  faktu,  że  Pan  Kruszewski 

przystępuje do wszystkich przetargów jakie są ogłaszane, wygrywa je, a później 

nie daje sobie rady z zadaniami.   

Pan Andrzej Solecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie  zwrócił  się do Starosty 

mówiąc, że w dniu wczorajszym została odśnieżona droga                         z 

Syrkowic  do  trasy  Kołobrzeskiej,  ale  mieści  się  tylko  jeden  samochód  i  jest 

problem kiedy z dwóch stron jadą jednocześnie dwa samochody, może byłoby 

dobrze, gdyby zostały zrobione chociaż co kilka metrów mijanki?

Pani Natalia Przygocka Sołtys Sołectwa Lubiechowo stwierdziła, że przez jakiś 

czas  drogi  w  Lubiechowie  były  nieprzejezdne,  dziś  zostały  odśnieżone,  ale 

solidnie odśnieżono tylko drogi powiatowe, na drogach gminnych pług został 

podniesiony wyżej. Podkreśliła, że Pan Kruszewski twierdzi, że nie ma zlecenia 

na odśnieżanie dróg gminnych. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zaapelował do obecnych, aby zachęcali 

mieszkańców  Gminy  Karlino  do  rozpoczęcia  działalności  gospodarczej  w 

dziedzinie  odśnieżania,  drobnych  usług  remontowo  –  drogowych.  Poruszany 

problem  nie  zostanie  rozwiązany  dopóki  na  rynku  nie  będzie  więcej  firm 

świadczących tego typu usługi.  Ogłaszane są przetargi  przez Gminę,  Powiat i 

zgłasza się jedna firma, a w takiej sytuacji nie ma szans, aby usługi świadczone 

były w sposób zadowalający. Może się zdarzyć, że jutro już w ogóle nie będzie 
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sprzętu  na  drogach,  być  może  trzeba  będzie  szukać  innego  wykonawcy, 

ponieważ  kiedy  Pan  Kruszewski  został  poinformowany,  że  nie  jesteśmy 

zadowoleni  z  jakości  świadczonych  usług  i  zostaną  potrącone  odpowiednie 

kwoty z wystawionych faktur, to właściciel firmy zagroził, że               rozwiąże 

umowę. Sprzęt, który zostanie zakupiony – śmieciarka będzie miała pług, ale 

przy takiej zimie też niewiele pomoże. Podkreślił, że jeśli nie będzie konkurencji, 

to jakość świadczonych usług będzie taka, jaka jest. Nie ma zapisu w umowie o 

odśnieżaniu dróg w każdej miejscowości, ale kiedy tylko jest sygnał od sołtysa, 

jest on przekazywany temu, który świadczy usługi.       

Pan Tomasz Hynda Wicestarosta Powiatu Białogardzkiego  powiedział,  że nie 

chce  powtarzać  tego,  co  wcześniej  powiedział  Burmistrz,  ale  sytuacja  na 

drogach  powiatowych  jest  podobna.  Do  Starostwa  również  wpłynęła  jedna 

oferta,  Pana  Jana  Kruszewskiego.  Sytuacja  jest  trudna.  Jeśli  chodzi  o  ulicę 

Kościuszki  o  której  mówi  Przewodniczący  Rady,  to  na  uprzątanie  chodników 

zawarta  jest  umowa  z  Karlińskim  Towarzystwem  Budownictwa  Społecznego, 

natomiast  na  wszystkie  drogi  powiatowe  zawarto  umowę  z  Panem  Janem 

Kruszewskim. Zalegająca warstwa śniegu, zapowiadane kolejne opady, sytuacja 

jest  rzeczywiście  bardzo  trudna.  Odbyło  się  w  dniu  dzisiejszym  spotkanie 

z  przedsiębiorcami  z  Białogardu,  z  właścicielami  firm  budowlanych  i  już  są 

wywrotki  do  wywozu  śniegu,  zaoferowano  wszystkie  koparki  które  są  do 

dyspozycji,  ale za to wszystko trzeba będzie zapłacić.  Zaangażowany zostanie 

również  ciężki  sprzęt  rolniczy  z  terenu  gminy  Tychowo i  już  w miejscowości 

Mierzyn,  Wyganowo  sprzęt  przejechał  i  duże  zaspy  na  drodze  zostały 

zniwelowane.  Sytuacja  dramatyczna  była  już  przedwczoraj  na  terenie  Gminy 

Białogard,  nie  zostały  dowiezione  dzieci  do  szkół  z  Komasowa,  Nasutowa. 

Potrzebna jest też mobilizacja właścicieli  posesji.  Podkreślił,  że podejmowane 

będą  działania,  aby  nie  było  utrudnień  ze  strony  Powiatu,  będą  reakcje  na 
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telefony i zgłoszenia z terenu całego Powiatu. Dodał, że w swoim wystąpieniu 

o pracy w okresie międzysesyjnym Burmistrz mówił o problemach związanych z 

remontem pomieszczeń przeznaczonych na nową siedzibę Komisariatu Policji. 

W imieniu Zarządu Powiatu zadeklarował wsparcie finansowe, nie będą to duże 

pieniądze.  Dla  potrzeb  Komisariatu  Policji  w  Tychowie  w  roku  ubiegłym 

przekazane  zostały  środki  w  wysokości  35.000zł  i  o  takich  samych  kwotach 

można rozmawiać w przypadku remontu pomieszczeń dla Policji w Karlinie.         

Ad. 9

Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina  zwrócił się z pytaniem, czy służby 

miejskie interesują się sytuacją nestorów, starszych ludzi, którzy są właścicielami 

posesji  i  mają  obowiązek  posprzątania  chodników  wzdłuż  nich.  Na  ulicy 

Bolesława  Chrobrego  jest  kilku  właścicieli,  którzy  mają  80  –  85  lat,  jest 

obowiązek odśnieżania, ale jest im ciężko, czy nie można w jakiś sposób pomóc 

tym ludziom w ich pracy? Powiedział, że w gazecie lokalnej pojawiła się artykuł 

na  temat  odśnieżania,  w  którym  napisano,  że  zgodnie  z  art.  145  Kodeksu 

wykroczeń  nieusunięcie  lodu,  błota  pośniegowego  z  chodnika  grozi  karą  do 

wysokości  100zł,  a  zapis  w  Kodeksie  wykroczeń  art.  145  brzmi  ,,Kto 

zanieczyszcza  lub  zaśmieca  miejsca  dostępne  dla  publiczności, 

a w szczególności drogę, ulicę, plac, ogród, trawnik lub zieleniec, podlega karze 

grzywny do 500 złotych albo karze nagany”, nie ma zapisów dotyczących śniegu, 

a artykuł był przywołany. Zwrócił się też z zapytaniem, czy nie ma ludzi, którzy 

mięliby jakieś kary do odpracowania, aby zatrudnić ich do odśnieżania.   

Pani Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik referatu Sportu, Turystyki                i 

Rekreacji w Urzędzie Miejskim w Karlinie poinformowała obecnych, że została 
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odwołana  zaplanowana  na  najbliższą  niedzielę  kąpiel  ,,morsów”,  jednak  ze 

względu na to, że rzeka jest zamarznięta, nie ma możliwości kąpieli i zostanie 

ona przełożona na późniejszy termin, wstępnie 28 lutego br. 

Ad. 10

Pan  Jacek  Miron  Komendant  Straży  Miejskiej  Pana  Piłkowskiego  dotyczące 

przywołanej podstawy prawnej odpowiedział,  że art. 145 Kodeksu wykroczeń 

jest przywołany  w związku z art. 10 Ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminie. Co do pomocy ze strony Gminy osobom starszym przy odśnieżaniu, to 

powinna  pomóc  rodzina,  a  skoro  się  odwróciła,  to  może  należy  pomyśleć 

o pomocy sąsiedzkiej.    

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  powiedział, że zgodnie z tym co głosi 

na każdej sesji Pan Piłkowski, to Gmina powinna zrobić za wszystkich wszystko. 

Pan Piłkowski mieszka na ulicy Bolesława Chrobrego, jeśli jest mu tak drogi los 

starszych ludzi, to tak jak powiedział komendant, proszę pomóc. Samorząd nie 

zastąpi wszystkich instytucji, ludzi dobrej woli i nie uda się załatwić wszystkiego 

za wszystkich. Nie chodzi tylko o Gminę, ale samorząd generalnie.    

Ad. 11

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w 

Karlinie Pan Tomasz Rusiecki podziękował za przybycie i udział radnym oraz 

zaproszonym gościom i  o  godzinie  1500 dokonał  zamknięcia  XLV sesji  Rady 

Miejskiej w Karlinie.
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	Pan Jacek Miron Komendant Straży Miejskiej w Karlinie przedstawił informację z działalności Straży Miejskiej w zakresie bezpieczeństwa                      i porządku publicznego w 2009 roku  (informacja załączona do protokołu).
	Ad. 5
	Pan Kazimierz Wójcik Komendant Miejsko- Gminnego Związku OSPRP          w Karlinie zapoznał zebranych z informacją na temat działalności Ochotniczej Straży Pożarnej na terenie Miasta i Gminy Karlino w 2009 roku (informacja załączona do protokołu).
	Ad. 6 
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że informacje na temat ferii zimowych zostały przygotowane i złożone do Rady   przez Panią Danutę Butrym Dyrektora Karlińskiego Ośrodka Kultury, Panią Iwonę Wysocką – Chudziak Kierownika Referatu Sportu, Turystyki                    i Rekreacji w Urzędzie Miejskim w Karlinie oraz Zakład Oświaty w Karlinie (informacje załączono do protokołu). 
	Ad. 7a
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Urzędu Miejskiego w Karlinie omówiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia lokalnego Programu Edukacji Dzieci i Młodzieży. Dodała, że zgodnie z sugestiami wprowadzony został zapis w § 2 pkt 2 i 3, że stypendium przyznawane jest w przypadku uzyskania pozytywnych wyników w nauce. Komisja Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty zaproponowała, aby średnia za wybitne wyniku w nauce wynosiła 5,4. 
	Pan Tomasz Rusiecki stwierdził, że rozmawiał na ten temat ze ,,środowiskiem oświatowym” i ta uchwała wywołuje emocje, ponieważ jest to narzędzie które ma pomóc wybitnym uczniom, uhonorować ich. Przypomniał, że są przyznawane nagrody przez Burmistrza za wyniki w nauce co rok, ta nagroda ma na celu dać narzędzie i możliwość uhonorowania wybitnych osiągnięć.   
	Pan Waldemar Grażyński Radny Rady Miejskiej w Karlinie poprosił                          o opinię na temat projektu uchwały dyrektorów szkół.   
	Pan Zbigniew Pawlik Dyrektor Gimnazjum w Karlinie stwierdził, że średnia 5,4 plus tytuł laureata za pierwsze, drugie, trzecie miejsce jest nieosiągalne. Uczeń dobry osiągający średnią 5,4 otrzymuje nagrodę Burmistrza, a zdarzają się uczniowie, którzy taką średnią osiągają. Natomiast tytuł laureata, to już inny problem, bo uczeń który w konkursie przedmiotowym z jakiegokolwiek przedmiotu dojdzie do etapu wojewódzkiego może osiągnąć dwa tytuły; finalisty, co już jest zaszczytem i tytuł laureata. Kiedyś rzeczywiście było tak, że laureat to ten, który osiągnął pierwsze, drugie lub trzecie miejsce, ale od pewnego czasu regulaminy poszczególnych konkursów przedmiotowym                     w zależności od przedmiotu mówią na przykład, że osiągasz 80% z testu który piszesz i możesz otrzymać tytuł laureata. Może się zdarzyć, że z biologii będzie laureatów dwóch, a z historii dwudziestu i oni ten otrzymują punkty. Wszyscy sa brani pod uwagę przy największej nagrodzie jaką można otrzymać, wszyscy są zwalniani z egzaminu gimnazjalnego z części humanistycznej, lub matematyczno przyrodniczej. Powiedział, że można byłoby rozważyć  wprowadzenie innych zapisów, na przykład zlikwidować zapis dotyczący średnie, ponieważ i tak uczniowie są za nią nagradzani, a dobrze byłoby zostawić laureata bo jest to największe osiągnięcie ucznia. Można być bardzo mądrym i zdolnym z jednego przedmiotu, a mniej zdolnym z innych. Jeśli uczeń otrzymuje w wojewódzkim konkursie przedmiotowym tytuł laureata i awansuje do krajowego etapu, to nie może być w krajowym pierwsze, drugie, trzecie miejsce, ponieważ sam awans jest sukcesem.      
	Pan Daniel Wach Dyrektor Zespołu Szkól Ponadgimnazjalnych w Karlinie powiedział, że na poziomie szkół ponadgimnazjalnych jest tak jak w przypadku gimnazjów, laureat z jednego przedmiotu, to jest wąska specjalizacja i z innych przedmiotów może mieć on słabsze oceny. Przy założeniu, że ma być on laureatem ze średnią 5,4 jest to niemożliwe. Nagrody Ministra Edukacji Narodowej, czy Premiera jakie uzyskują laureaci na poziomie szkół ponadgimnazjalnych nie są obwarowane taką średnią. Laureatów należałoby nagrodzić, ale tak wysokiej średniej oni nie osiągną.  
	Pani Barbara Świeczka Sołtys Sołectwa Zwartowo powiedział, że jest matką dwóch laureatów, córka ma średnią 4,8, syn 5,2 przyjęcie takiej wysokiej średniej jako jednego z warunków spowoduje, że dzieci będą się czuły pokrzywdzone. 
	Przewodniczący Rady Pan Rusiecki poprosił o wypowiedź jeszcze jednego obecnego z dyrektorów szkół Pana Andrzeja Maciejewskiego. 
	Pan Andrzej Maciejewski Dyrektor Szkoły Podstawowej w Karścinie stwierdził, że temat ten  nie dotyczy szkół podstawowych, ale gimnazjów i szkół ponadgimnazjalnych
	Pan Jan Korzeniowski Radny rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że ta nagroda jest nietypowa, ale bardzo fajna,  ponieważ stypendium przyznawane jest niezależnie od sytuacji materialnej kandydata w wysokości od 200 do 1.000zł miesięcznie. Następnie zwrócił się do Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych ile wynosi nagroda Burmistrza?  
	Pan Daniel Wach Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Karlinie odpowiedział, że stypendium Premiera wynosi 258zł miesięcznie
	Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rusiecki zwrócił się z pytaniem, czy uchwała musi zostać podjęta dzisiaj, czy można jeszcze projekt uchwały dopracować?
	Sekretarz Urzędu Miejskiego w Karlinie Pani Piwowarczyk odpowiedziała, że projekt uchwały powinien zostać przegłosowany, jeśli radni nie wyrażają zgody na podjęcie uchwały w tej formie można glosować przeciw i ją odrzucić, a  na następne spotkanie można przygotować nowy projekt.    
	Pan Kazimierz Ryszewski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zgłosił wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad.
	Pani Danuta Piwowarczyk wyjaśniła, że nie można wycofać p[projektu                   z porządku obrad, ponieważ porządek został przyjęty.
	Pan Jan Korzeniowski powiedział, że zmienia się termin podjęcia uchwały, to należy zmienić zapis dotyczący terminu składania wniosków o stypendium, ponieważ zapis mówi, że należy je składać do 20 lutego i 20 września każdego roku, w tym przypadku uniemożliwi się złożenie wniosku w pierwszym terminie.     
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pani Bogumiła Hałasa przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie uchwalenia lokalnego Programu Edukacji Dzieci i Młodzieży 
	Za podjęciem uchwały nie głosował żaden radny, 13 było przeciwnych,                 2 radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała nie została podjęta.
	Pan Kazimierz Ryszewski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się do Radcy Prawnego w Urzędzie Miejskim w Karlinie twierdząc, że  w § 62 ust. 1 Statutu Gminy Karlino jest zapis który mówi, że ,,Jeżeli zostanie zgłoszony wniosek o odrzucenie projektu uchwały, jest on głosowany w pierwszej kolejności”, dlaczego skoro zgłaszał wniosek o wycofanie projekt był głosowany?
	Pani Magda Frankowska Radca Prawny w Urzędzie Miejskim w Karlinie odpowiedziała, że nie było wniosku formalnego o odrzucenie projektu uchwały.  
	Ad. 7b
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino omówiła zmiany do budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2010 rok. Po dokonanych zmianach budżet zamyka się dochodami w wysokości 41.768.005,82zł, wydatkami w wysokości 47.679.997,82zł oraz deficytem w wysokości  5.911.922,00zł.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. W wyniku głosowania uchwała Nr XLV/402/10 została podjęta.
	Ad. 7c
	Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Rusiecki powitał nowo wybranego  Sołtysa – Przewodniczącego Rady Sołeckiej w Ubysławicach Pan Krzysztofa Kłodowskiego i wyjaśnił, że w związku z tym do porządku obrad wprowadzone zostały dwie porządkujące uchwały, projekt uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie zarządzania poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz wyznaczenia inkasentów                   i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso i projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty od posiadania psów, która podejmowana będzie                   w następnym punkcie porządku obrad.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pani Bogumiła Hałasa przedstawiła treść projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie zarządzania poboru                       w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XLV/403/10 została podjęta.
	Ad. 7d
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty od posiadania psów.
	Uchwała Nr XLV/404/10 została podjęta przez radnych Rady Miejskiej                w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 7e
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Urzędu Miejskiego w Karlinie omówiła projekt uchwały w sprawie ustanowienia zasad i trybu nadawania tytułu „Zasłużony dla Gminy Karlino”.
	Pani Bogumiła Hałasa Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Karlinie przedstawiła obecnym treść projektu uchwały. 
	W wyniku jednomyślnego głosowania uchwała Nr XLV/405/10 została podjęta.
	Ad. 7f
	Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej     i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w Karlinie omówiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Karlino.
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił treść projektu uchwały. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XLV/406/10 została podjęta.
	Ad. 7g
	Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej     i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w Karlinie omówiła projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod przebieg gazociągu wysokiego ciśnienia relacji Płoty – Koszalin na terenie gminy Karlino.
	Uchwała Nr XLV/407/10 została podjęta w wyniku jawnego                                    i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 7h
	Sekretarz Urzędu Miejskiego w Karlinie Pani Danuta Piwowarczyk omówiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu                   ,,W drodze do społeczeństwa informacyjnego”.
	Pani Bogumiła Hałasa przedstawiła obecnym treść projektu uchwały. 
	Uchwała Nr XLV/408/10 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego                                    i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 7i
	Sekretarz Urzędu Miejskiego w Karlinie Pani Piwowarczyk omówiła również projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu ,,Idę do przedszkola”. 
	Pan Dariusz Michalski przedstawił obecnym treść projektu uchwały. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XLV/409/10 została podjęta.  
	Ad. 7j
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino omówiła projekt uchwały              w sprawie zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2009.
	Pani Bogumiła Hałasa Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawiła treść projektu uchwały. 
	Uchwała Nr XLV/410/10 została podjęta w wyniku jawnego                                     i jednomyślnego głosowania radnych. 
	Ad. 8
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że zgłosili się do niego mieszkańcy z zapytaniem, co w sytuacji, kiedy właściciel, który chce uprzątnąć śnieg nie może dojechać do swojej posesji, ponieważ dojazd uniemożliwia mu śnieg, kto wówczas zostanie ukarany mandatem?
	Pan Jacek Miron Komendant Straży Miejskiej w Karlinie odpowiedział, że rozpoczęła się akcja, wywożony jest nadmiar śniegu z ulic gminnych, a jeśli chodzi o drogi powiatowe należy zwrócić się z pytaniem do Pana Starosty kiedy nadmiar śniegu będzie wywożony. Obowiązkiem właściciela jest uprzątnięcie śniegu z chodnika przylegającego do posesji, jeśli jest jakiś pas zieleni, wówczas zobowiązane jest do usunięcia śniegu miasto lub jeśli pas jest wzdłuż drogi, to właściciel drogi. Nadmiar śniegu będzie usuwany.
	Pani Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że sołtysi wiedzą do kogo dzwonić jeśli są nieprzejezdne drogi, ale pracownicy Pana Kruszewskiego zostawiają drogi gminne nieodśnieżone, a nie radzi sobie              z odśnieżeniem dróg powiatowych. Wynika to z faktu, że Pan Kruszewski przystępuje do wszystkich przetargów jakie są ogłaszane, wygrywa je, a później nie daje sobie rady z zadaniami.   
	Pan Andrzej Solecki Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się do Starosty mówiąc, że w dniu wczorajszym została odśnieżona droga                         z Syrkowic do trasy Kołobrzeskiej, ale mieści się tylko jeden samochód i jest problem kiedy z dwóch stron jadą jednocześnie dwa samochody, może byłoby dobrze, gdyby zostały zrobione chociaż co kilka metrów mijanki?
	Pani Natalia Przygocka Sołtys Sołectwa Lubiechowo stwierdziła, że przez jakiś czas drogi w Lubiechowie były nieprzejezdne, dziś zostały odśnieżone, ale solidnie odśnieżono tylko drogi powiatowe, na drogach gminnych pług został podniesiony wyżej. Podkreśliła, że Pan Kruszewski twierdzi, że nie ma zlecenia na odśnieżanie dróg gminnych. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina zaapelował do obecnych, aby zachęcali mieszkańców Gminy Karlino do rozpoczęcia działalności gospodarczej w dziedzinie odśnieżania, drobnych usług remontowo – drogowych. Poruszany problem nie zostanie rozwiązany dopóki na rynku nie będzie więcej firm świadczących tego typu usługi. Ogłaszane są przetargi przez Gminę, Powiat i zgłasza się jedna firma, a w takiej sytuacji nie ma szans, aby usługi świadczone były w sposób zadowalający. Może się zdarzyć, że jutro już w ogóle nie będzie sprzętu na drogach, być może trzeba będzie szukać innego wykonawcy, ponieważ kiedy Pan Kruszewski został poinformowany, że nie jesteśmy zadowoleni z jakości świadczonych usług i zostaną potrącone odpowiednie kwoty z wystawionych faktur, to właściciel firmy zagroził, że               rozwiąże umowę. Sprzęt, który zostanie zakupiony – śmieciarka będzie miała pług, ale przy takiej zimie też niewiele pomoże. Podkreślił, że jeśli nie będzie konkurencji, to jakość świadczonych usług będzie taka, jaka jest. Nie ma zapisu w umowie o odśnieżaniu dróg w każdej miejscowości, ale kiedy tylko jest sygnał od sołtysa, jest on przekazywany temu, który świadczy usługi.       
	Pan Tomasz Hynda Wicestarosta Powiatu Białogardzkiego powiedział, że nie chce powtarzać tego, co wcześniej powiedział Burmistrz, ale sytuacja na drogach powiatowych jest podobna. Do Starostwa również wpłynęła jedna oferta, Pana Jana Kruszewskiego. Sytuacja jest trudna. Jeśli chodzi o ulicę Kościuszki o której mówi Przewodniczący Rady, to na uprzątanie chodników zawarta jest umowa z Karlińskim Towarzystwem Budownictwa Społecznego, natomiast na wszystkie drogi powiatowe zawarto umowę z Panem Janem Kruszewskim. Zalegająca warstwa śniegu, zapowiadane kolejne opady, sytuacja jest rzeczywiście bardzo trudna. Odbyło się w dniu dzisiejszym spotkanie                    z przedsiębiorcami z Białogardu, z właścicielami firm budowlanych i już są wywrotki do wywozu śniegu, zaoferowano wszystkie koparki które są do dyspozycji, ale za to wszystko trzeba będzie zapłacić. Zaangażowany zostanie również ciężki sprzęt rolniczy z terenu gminy Tychowo i już w miejscowości Mierzyn, Wyganowo sprzęt przejechał i duże zaspy na drodze zostały zniwelowane. Sytuacja dramatyczna była już przedwczoraj na terenie Gminy Białogard, nie zostały dowiezione dzieci do szkół z Komasowa, Nasutowa. Potrzebna jest też mobilizacja właścicieli posesji. Podkreślił, że podejmowane będą działania, aby nie było utrudnień ze strony Powiatu, będą reakcje na telefony i zgłoszenia z terenu całego Powiatu. Dodał, że w swoim wystąpieniu   o pracy w okresie międzysesyjnym Burmistrz mówił o problemach związanych z remontem pomieszczeń przeznaczonych na nową siedzibę Komisariatu Policji. W imieniu Zarządu Powiatu zadeklarował wsparcie finansowe, nie będą to duże pieniądze. Dla potrzeb Komisariatu Policji w Tychowie w roku ubiegłym przekazane zostały środki w wysokości 35.000zł i o takich samych kwotach można rozmawiać w przypadku remontu pomieszczeń dla Policji w Karlinie.         
	Ad. 9
	Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina zwrócił się z pytaniem, czy służby miejskie interesują się sytuacją nestorów, starszych ludzi, którzy są właścicielami posesji i mają obowiązek posprzątania chodników wzdłuż nich. Na ulicy Bolesława Chrobrego jest kilku właścicieli, którzy mają 80 – 85 lat, jest obowiązek odśnieżania, ale jest im ciężko, czy nie można w jakiś sposób pomóc tym ludziom w ich pracy? Powiedział, że w gazecie lokalnej pojawiła się artykuł na temat odśnieżania, w którym napisano, że zgodnie z art. 145 Kodeksu wykroczeń nieusunięcie lodu, błota pośniegowego z chodnika grozi karą do wysokości 100zł, a zapis w Kodeksie wykroczeń art. 145 brzmi ,,Kto zanieczyszcza lub zaśmieca miejsca dostępne dla publiczności,                                 a w szczególności drogę, ulicę, plac, ogród, trawnik lub zieleniec, podlega karze grzywny do 500 złotych albo karze nagany”, nie ma zapisów dotyczących śniegu, a artykuł był przywołany. Zwrócił się też z zapytaniem, czy nie ma ludzi, którzy mięliby jakieś kary do odpracowania, aby zatrudnić ich do odśnieżania.   
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik referatu Sportu, Turystyki                i Rekreacji w Urzędzie Miejskim w Karlinie poinformowała obecnych, że została odwołana zaplanowana na najbliższą niedzielę kąpiel ,,morsów”, jednak ze względu na to, że rzeka jest zamarznięta, nie ma możliwości kąpieli i zostanie ona przełożona na późniejszy termin, wstępnie 28 lutego br. 
	Ad. 10
	Pan Jacek Miron Komendant Straży Miejskiej Pana Piłkowskiego dotyczące przywołanej podstawy prawnej odpowiedział, że art. 145 Kodeksu wykroczeń jest przywołany  w związku z art. 10 Ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. Co do pomocy ze strony Gminy osobom starszym przy odśnieżaniu, to powinna pomóc rodzina, a skoro się odwróciła, to może należy pomyśleć                                      o pomocy sąsiedzkiej.    
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że zgodnie z tym co głosi na każdej sesji Pan Piłkowski, to Gmina powinna zrobić za wszystkich wszystko. Pan Piłkowski mieszka na ulicy Bolesława Chrobrego, jeśli jest mu tak drogi los starszych ludzi, to tak jak powiedział komendant, proszę pomóc. Samorząd nie zastąpi wszystkich instytucji, ludzi dobrej woli i nie uda się załatwić wszystkiego za wszystkich. Nie chodzi tylko o Gminę, ale samorząd generalnie.    
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